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Protokół z LX sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 

31 sierpnia 2023 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LVII/23 z dnia 16 maja 2023 r.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Budowa 

kanalizacji sanitarnej w m. Złotniki, gmina Suchy Las”. 

5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację 

przedsięwzięcia pn.: „Poprawa efektywności energetycznej poprzez modernizację oświetlenia 

ulicznego w m. Złotniki, gmina Suchy Las”. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2023 dla 

gminnego zakładu budżetowego. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

8. Podjęcie   uchwały   w   sprawie   zmian   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Suchy Las  

na  lata 2023-2041. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Golęczewo. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Chludowo. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki gruntu nr 25 

w Złotkowie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego w Suchym Lesie. 

16. Informacje:  

• Wójta Gminy,  

• Przewodniczącego Rady Gminy,  

• Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski,  

• Przewodniczących Komisji Rady, 

• Radnego Powiatowego  

17. Interpelacje i zapytania Radnych. 

18. Wolne głosy i wnioski. 

19. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji (00:01:06*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył LX sesję Rady Gminy Suchy 

Las VIII kadencji w dniu 31 sierpnia 2023 r. o godz. 16:30 witając Radnych oraz gości.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że sesja Rady Gminy 

Suchy Las była transmitowana on – line, nagranie w systemie audio – video było dostępne w serwisie 

esesja.tv pod linkiem https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/181/rada-gminy-suchy-las.htm. Nagranie 
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z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego serwisu odbywa się 

poprzez stronę internetową www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny charakter sesji nie należy 

posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów dotyczących 

ochrony danych osobowych. 

 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:02:26*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji były 

prawomocne. W sesji udział wzięło 13 Radnych, 2 Radnych nieobecnych – Radny M. Bajer, Radna 

A. Ankiewicz.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy zebrani mają uwagi 

do porządku obrad sesji. 

 

W związku z brakiem uwag do porządku sesji, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 

R. Banaszak przystąpił do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LVII/23 z dnia 16 maja 2023 r. 

(00:02:50*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy Radni mają uwagi 

do protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LVII/23 z dnia 16 maja 2023 r. 

 

Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr LVII/23 z dnia 16 maja 

2023 r. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 12: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Prycińska W., 

Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 1: Jankowiak M. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: 

„Budowa kanalizacji sanitarnej w m. Złotniki, gmina Suchy Las” (00:03:55*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. Ponadto 

wskazała, że w uzasadnieniu wkradł się błąd. Stwierdziła, że podczas kserowania mogły się zamienić 

uzasadnienia z drugą uchwałą stąd nie zgadzają się kwoty.  
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję 

nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Budowa kanalizacji 

sanitarnej w m. Złotniki, gmina Suchy Las”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LX/706/23. 

 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację 

przedsięwzięcia pn.: „Poprawa efektywności energetycznej poprzez modernizację oświetlenia 

ulicznego w m. Złotniki, gmina Suchy Las” (00:06:16*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję 

nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: 

„Poprawa efektywności energetycznej poprzez modernizację oświetlenia ulicznego w m. Złotniki, 

gmina Suchy Las”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LX/707/23. 
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Ad. 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 

2023 dla gminnego zakładu budżetowego (00:07:38*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Dyrektor zakładu budżetowego była obecna na posiedzeniu Komisji i przedstawiła 

całą sytuację związaną ze zwrotem. Przewodnicząca wyraziła opinię, że uzasadnienie do uchwały jest 

lapidarne i lakoniczne ale zebrani wiedzą, że chodzi o utrzymane stawki prądu. Komisja pozytywnie, 

jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję 

nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2023 dla gminnego 

zakładu budżetowego. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LX/708/23. 

 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023 

(09:08*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja nie opiniowała tego projektu uchwały, ponieważ uznała, że odbędzie się 

dyskusja na sesji. Przewodnicząca Komisji skierowała pytanie do Radnego M. Przybylskiego czy 

podtrzymuje swój wniosek z komisji dot. zmian w planie wydatków majątkowych w uzasadnieniu 

zadania IBI-WPF-2022-0045 pn. Złotkowo budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji 

gospodarczej i przebudową odcinka byłej drogi krajowej nr 11. Przewodnicząca wskazała, że wniosek 

dotyczył drugiego i kawałka trzeciego wersa uzasadnienia. Poinformowała, że pozostawili 

w uzasadnieniu tylko pierwszy wers, czyli „przesunięcie środków w związku z aktualizacją 

zaawansowania robót, płatność 100% środków własnych w roku bieżącym”, a reszta została 

wykreślona.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
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Radny M. Przybylski poinformował, że jako Komisja nie mogą przesądzać a mogą jedynie 

zaopiniować. Wskazał, że Przewodnicząca Komisji postąpiła słusznie akcentując jego wniosek, 

natomiast nad uzasadnieniami się nie głosuje. Radny stwierdził, że jeśli projektodawca uchwały nie 

wykreślił swego uzasadnienia to informacja musi być dla Radnych jak gdyby tylko i wyłącznie 

ostateczna, bo nie byłoby właściwe, żeby Rada podejmowała w trybie uchwały decyzję o fragmencie 

uzasadnienia. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2023. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 11: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Radzięda J., Rozwadowski R., Sztolcman T.,  

Przeciw – 1: Słowiński G.,  

Wstrzymujących się – 1: Przybylski M. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LX/709/23. 

Radny G. Słowiński poinformował, że pomylił się podczas głosowania i chciał oddać głos 

wstrzymujący.  

 

 

Ad. 8. Podjęcie   uchwały   w   sprawie   zmian   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Suchy 

Las  na  lata 2023-2041 (00:12:49*) 

 

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały Wójta 

Gminy Suchy Las dotyczącą przedsięwzięć bieżących i majątkowych. W przedsięwzięciach bieżących 

wniosek o wykreślenie mylnej wprowadzonej zmiany dot. zadania „pokrycie kosztów transportu węgla 

zakupionego po preferencyjnej cenie ze składu węgla do gospodarstwa domowego”. Ponadto w drugim 

przedsięwzięciu bieżącym w pozycji 1.3.1.45 dotyczącej składki inwestycyjnej na rzecz Związku 

Powiatowo-Gminnego Wielkopolski Transport Regionalny, wkład własny na zakup autobusu w ramach 

Polskiego Ładu wprowadzona była zmiana limit 76.000,00 zł w tym na rok 2023 38.000,00 zł, a na rok 

2024 38.000,00 zł, a powinno być zgodnie z budżetem łączny limit 82.850,00 zł, i na lata 2023-2024 

kwota po 41.425,00 zł. Skarbnik wskazała, że zmiana w przedsięwzięciu majątkowym polega na 

dodaniu nowego przedsięwzięcia pod nazwą „Suchy Las modernizacja ulicy Jagodowej”, łączne 

nakłady 1.100.000,00 zł, w roku 2023 – 950.000,00 zł, a w roku 2024 – 150.000,00 zł. Skarbnik 

poinformowała, że jest to zadanie majątkowe, które było w całości zaplanowane do realizacji w roku 

2023 jednak zgodnie z harmonogramem realizacji inwestycji jej zakończenie przypadnie na pierwszy 

kwartał 2024 r. stąd ściągnięto z uchwały budżetowej 150.000,00 zł z zaznaczeniem, że będzie o kwota 

przeniesiona na rok 2024. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wyraził wiarę w to, że odbywająca się sesja pozwoli na podjęcie 

wspólnej decyzji, na podstawie uzgodnień, decyzji Rady i propozycji Wójta do WPFu, która pozwoli 

po sesji ruszyć z kopyta z różnymi decyzjami i zadaniami. Wójt wskazał że dotyczy to wszystkiego co 

zostało przedstawione ale również to co zaraz przedstawi czyli zakończenie ważnej dla Gminy 

inwestycji, która jest największą inwestycją budowy układu drogowego w Złotkowie po stronie 

aktywizacji gospodarczej, skrzyżowania będącego rdzeniem oraz dokończenie łącznika pomiędzy nowo 

budowaną drogą na wysokości ulicy Północnej w Złotkowie do ulicy Lipowej z sygnalizacją świetlną 
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jako ostatni element tego projektu i tego co jest zawarte w decyzji ZRID Starosty Poznańskiego. Ponadto 

Wójt wskazał, że oprócz tego chciałby zgłosić dodatkowo oprócz przedstawionych autopoprawek, 

kolejną autopoprawkę. Wójt poprosił p. Skarbnik Gminy o rozdanie wersji papierowej autopoprawki. 

Wójt poinformował, że po bardzo wstępnej, ekspresowej ocenie ofert, które wpłynęły na realizację 

inwestycji pn. „Budowa ulic w Złotnikach ulica Okrężna, Graniczna, Prosta, Miła, Działkowa, Żukowa, 

Cicha, Spacerowa” wnioskuje o wprowadzenie kwoty 2.520.000,00 zł w roku 2024, zwiększając kwotę 

do 3.700.000,00 zł. Wójt poinformował, że nie jest to najniższa kwota w postępowaniu przetargowym 

ale kwota, która obejmuje pierwsze cztery oferty, co pozwoli gminie na pozytywne rozstrzygnięcie 

przetargu, podpisanie umowy i rozpoczęcie robót. Wójt wskazał, że zakończenie tego zakresu w 

zasadzie sprawi, że prawa, wschodnia strona Złotnik jeśli chodzi o infrastrukturę będzie zrealizowana. 

Ponadto Wójt ustnie do przedstawionej autopoprawki dodatkowo zgłosił zwiększenie kwoty na 

realizację zadania „Chludowo – Projekt i budowa parkingu publicznego ulicy Kościelnej przy Kościele” 

do kwoty 580.000,00 zł. Dodał, że w roku 2023 pozostaje 160.000,00 zł, a kwota 420.000,00 zł 

przejdzie na rok 2024, a gmina będzie mogła już podpisać umowę. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że przy zadaniu budowy 

parkingu w Chludowie na rok 2023 jest wskazane 5.000,00 zł, a 155.000,00 zł jest na rok 2024, zatem 

razem 160.000,00 zł. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera mając powyższe na uwadze, Wójt zmienił treść autopoprawki 

wskazując, że na rok 2023 zostanie 5.000,00 zł na zadanie budowy parkingu w Chludowie, a na rok 

2024 będzie 575.000,00 zł.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman wskazał, że jest jeszcze trzeci 

z przetargów, który był otwierany w ostatnich dniach, czyli „Budowa pomieszczenia gospodarczego 

w Golęczewie”. Wiceprzewodniczący Rady wskazał, że w przetargu są oferty na prawie 460.000,00 zł, 

obie są bardzo zbliżone, a w budżecie i WPF są środki zabezpieczone w wysokości 280.000,00 zł. 

Kierując pytanie do Wójta spytał czy w tym zadaniu nie nastąpią zmiany.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że zaraz po otwarciu ofert odbyło się spotkanie 

z projektantem, z Referatem Inwestycji, na którym stwierdzili, że oferty są dość wysokie, jak na tak 

mały skromny budynek, kwota pół miliona złotych jest kwotą wyjątkowo wysoką. Wskazał, 

że spotkanie z projektantem dotyczyło powtórnej analizy zakresu robót, materiałowej, dotyczącej 

instalacji, sposobu zagospodarowania ujętego w projekcie. Poinformował, że wskazali trzy rzeczy 

do poprawki po to, by jeszcze raz ogłosić przetarg, licząc na oszczędności i większe zainteresowanie. 

Wójt wskazał, że oferty są zbliżone, uznali, że tak jak przed chwilą Radnym powiedział, w trzech 

sprawach można zoptymalizować projekt by mieć nadzieje, że będzie tańszy o około 100.000,00 zł, 

cena się obniży i oczywiście taką ofertę jeżeli będzie potrzeba. Wójt stwierdził, że prawdopodobnie te 

oferty i wyliczenie, które wstępnie przedstawił projektant wskazują, że być może będzie trzeba zgłosić 

się do Rady o zwiększenie ale o ile środków, to pokarze drugie postępowanie przetargowe. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak stwierdził, że czekają do następnej 

sesji. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że przetarg zostanie unieważniony.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy zebrani chcą zabrać głos 

w sprawie autopoprawki nr 1. Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny 

R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia autopoprawki nr 1 Wójta Gminy Suchy Las 

do projektu uchwały przedstawionej przez Skarbnik Gminy Suchy Las.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  
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Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Autopoprawka nr 1 została wprowadzona do projektu uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy zebrani chcą zabrać głos 

w sprawie autopoprawki nr 2. 

 

Radny M. Przybylski stwierdził, że dwie oferty są zbliżone do siebie w granicach 2.450.000,00 zł, 

różnice są groszowe, a trzecia oferta jest droższa o około ponad milion złotych. Radny kierując pytanie 

do Wójta spytał czy środki uwzględniają sytuację, która się wytworzyła na przykład przy 

Kochanowskiego, że dwóch pierwszych oferentów się wycofało. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odpowiedział, że prawo pozwala, kreując czy dostosowując środki 

do ofert, na koncentrowanie wyboru bez uwzględniania oferty najtańszej i najdroższej. Wójt stwierdził, 

że z najtańszą jest problem, gdyż trzeba wskazać jakby powody odrzucenia takiej oferty. Dodał, że jeżeli 

jest rażąco niską ofertą, to jest algorytm stosowany do obliczania. Stwierdził, że z najdroższą jest zawsze 

łatwiej, bo wystarczy powiedzieć, że brakuje środków w budżecie. Wójt powiedział, że starali się w 

określeniu limitu przyjąć rozwiązanie bezpieczne, które pozwoli w przypadku stwierdzenia uchybienia 

formalnego w przypadku najkorzystniejszej oferty, gdyby z różnych powodów była niemożliwa do 

wybrania będzie można bez zwracania się do Rady na podstawie tak określonego limitu wybrać kolejne 

oferty. Wójt odnosząc się do najkorzystniejszej oferty wskazał, że nadal taka pozostaje, bo trudno na 

dzień sesji ostatecznie potwierdzać, bo otwarcie przetargu odbyło się parę dni temu. Wójt poinformował, 

że tylko i wyłącznie o takie wskazanie do WPF chodziło. 

Radny M. Przybylski spytał czy wnioski do autopoprawkowego WPF planuje Przewodniczący Rady 

Gminy jeszcze teraz czy już za chwilę odbędzie się głosowanie nad jego przyjęciem. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że obecnie Rada obraduje 

nad autopoprawkami, które zgłosiła Skarbnik Gminy i Wójt Gminy. Po przejściu etapu autopoprawek, 

jeżeli wszystkie autopoprawki trafią do budżetu, nastąpi opinia Przewodniczącej Komisji Budżetu, 

Finansów i Rozwoju Gospodarczego, a następnie otwarta zostanie dyskusja i w tym miejscu będą mogły 

być zgłaszane ewentualne poprawki do WPF.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził 

głosowanie w sprawie wprowadzenia autopoprawki nr 2 Wójta Gminy Suchy Las w sprawie 

zwiększenia kwoty o 2.520.000,00 zł do limitu wydatków 3.700.000,00 zł na zadanie pn. „Budowa ulic 

w Złotnikach ulica Okrężna, Graniczna, Prosta, Miła, Działkowa, Żukowa, Cicha, Spacerowa”.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Autopoprawka nr 2 została wprowadzona do projektu uchwały.   

 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy zebrani chcą zabrać głos 

w sprawie autopoprawki nr 3.  

Radny Z. Hącia zwrócił uwagę, że w budżecie na rok 2023 na zadaniu dot. budowy parkingu przy ulicy 

Kościelnej w Chludowie przewidziano kwotę 160.000,00 zł i zostało to zmniejszone do 5.000,00 zł. 

Radny spytał czy jeżeli dołożone zostaną środki, to w roku 2023 może być ogłoszony przetarg. Radny 



8 

 

dodał, że przetarg się odbył 24-tego nie został rozstrzygnięty, bo okazało się, że kwoty przetargowe były 

za wysokie. Radny spytał czy w roku 2023 można wobec tego ogłosić jeszcze jeden przetarg. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że może wyglądać to na pozór jak dziwna konstrukcja 

finansowa, jednak jeśli przypomnieć sobie, że jest to w trybie zaprojektuj i wybuduj to 5.000,00 zł dla 

wykonawcy, z którym podpisana zostanie umowa, którą można podpisać bardzo szybko, jeżeli Rada 

podejmie decyzję uwzględniającą autopoprawkę, to ta kwota jest formalnym warunkiem do podpisania 

umowy wraz ze środkami na rok 2024. Wójt podkreślił, że kwota 5.000,00 zł starczy wykonawcy na 

zamówienie mapy i rozpoczęcie robót pierwszego etapu – projektu wykonawczego.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził 

głosowanie w sprawie wprowadzenia autopoprawki nr 3 Wójta Gminy Suchy Las w sprawie limitu 

wydatków na rok 2024 do kwoty 575.000,00 zł na zadanie pn. „Chludowo – Projekt i budowa parkingu 

publicznego ulicy Kościelnej przy Kościele”.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Autopoprawka nr 3 została wprowadzona do projektu uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały w części, która była przedmiotem opiniowania Komisji.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że wykaz przedsięwzięć, który był opiniowany na komisji został zaopiniowany 

pozytywnie, uwzględniając wniosek złożony przez Radnego M. Przybylskiego, który brzmiał aby 

w zadaniu pn. „Złotkowo budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej 

i przebudowa odcinka byłej drogi krajowej numer 11” zdjąć 3.700.000,00 zł z limitu na rok 2024.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radny M. Przybylski potwierdził, że złożył taki wniosek na komisji, który komisja pozytywnie 

zaopiniowała. Stwierdził, że być może jeszcze Sołtys S. Sawińska zabierze głos ponieważ jest problem. 

Kierując wypowiedź do Radnych wskazał, że podjęli onegdaj kluczową decyzję dotyczącą pierwszego 

etapu tej inwestycji, czyli budowa dróg w Złotkowie w zachodniej części strefy aktywizacji 

gospodarczej ale jednocześnie oświadczyli, że w tej kadencji nie będą wspierać realizacji drugiego 

etapu, ponieważ uważają, że na tym etapie póki co ta inwestycja powinna się zakończyć. Radny 

stwierdził, że Wójt nigdy nie krył się z tym, że nie zgadza się z tą decyzją. Stwierdził, że uczciwie 

dyskutowali na ten temat i na łamach prasy, przy okazji różnych komisji, ale do wielkiego porozumienia 

nie doszli. Radny stwierdził, że jest sytuacja taka, że niestety pierwszy etap dość mocno determinuje ten 

zaprojektowany w drugim etapie. Radny stwierdził, że widać to w realizacji tego zadania i nie wie 

dlaczego się nie odbyła żadna dyskusja na temat tego drugiego etapu, jego kształtu po uchwaleniu tego 

pierwszego etapu. Radny stwierdził, że taka dyskusja jest potrzebna zwłaszcza w kontekście tego, że 

planuje się tam poszerzenie aktywizacji gospodarczej o strefę związaną z uprzemysłowieniem pewnej 

części tego obszaru przez Herbapol. Radny dodał, że w tej chwili jest procedowany plan. Radny wyraził 

opinię, że w takiej sytuacji najbardziej zasadnym jest odłożenie uchwalenia kwoty 4.000.000,00 zł, która 

miałaby być dedykowana na drugi etap, a najpierw odbycie dyskusji z mieszkańcami w tej nowej 
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rzeczywistości, nowych okolicznościach, które powstały, wysłuchanie ich i dopiero podjęcie decyzji po 

tej dyskusji. Radny wskazał, że zebranie mieszkańców jest planowane na połowę września. Radny 

stwierdził, że może to byłby właściwy moment żeby przy okazji z mieszkańcami porozmawiać, jak 

wyobrażają sobie ewentualną realizację drugiego etapu. Dodał, że część już została częściowo 

uzbrojona, grunty zostały wykupione, choć dyskusje są co do kwoty cały czas i być może ta inwestycja 

okaże się droższa ale o tym wspominał na komisji. Radny stwierdził, że w świadomości ludzi ze Złotnik 

ale i również ze Złotkowa dominuje pogląd, że wiele inwestycji zostało wstrzymanych i zostanie 

wstrzymanych dlatego, że ogromne pieniądze pochłania ta inwestycja, o której zebrani rozmawiają, 

czyli budowa dróg w zachodniej części. Radny stwierdził, że zaprojektowali w rejonie ulicy Rodowej i 

Żelaznej kanalizację sanitarną. Wyraził opinię, że zanim przeznaczą kolejne miliony złotych na tą strefę 

gospodarczą to powinno się coś zrobić dla zwykłych przeciętnych ludzi, którzy mieszkają w domu bez 

kanalizacji i używają cały czas szamb ze wszystkimi tego konsekwencjami społecznymi, 

ekologicznymi, zdrowotnymi. W związku z powyższym Radny M. Przybylski złożył wniosek o 

wpisanie do WPF nowej pozycji o nazwie: „Złotkowo. Budowa dróg z pełną infrastrukturą w rejonie 

ulic Rodowa i Żelazna” z limitem na rok 2024 – 1.280.000,00 zł oraz z limitem na rok 2025 – 

2.720.000,00 zł, a jako źródło finansowania wskazał zadanie 1.3.2.65 „Budowa pełnego uzbrojenia wraz 

z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa odcinka byłej krajowej drogi numer 11” w tym w 

roku 2024. Radny stwierdził, że będzie to zatem umniejszenie, zamrożenie na inną inwestycję, gdyż 

wiadomo, że to nie ten budżet tylko następny, zatem czasu jest mnóstwo, by podjąć decyzję i ją w 

następnym budżecie ewentualnie skorygować, w następnym WPF, który za dwa czy trzy miesiące 

będzie, a pozwoli przede wszystkim upodmiotowić ludzi, którzy wyrazili swój pogląd, podobnie jak 

Radni co do przyszłości i ewentualnego drugiego etapu. Radny dodał, że zdaje sobie sprawę, że zmieniły 

się pewne okoliczności ale to nie oznacza, że powinna się zmienić automatycznie decyzja Radnych 

względem tej sprawy. Radny wyraził opinię, że należy odbyć dyskusję z ludźmi, porozmawiać, 

ponieważ ani się nie spieszy radnym, jeśli chodzi o drugi etap inwestycji, ani nie widzi powodu, by 

wykonywać nadmiernie nerwowe ruchy jeśli chodzi o inwestycję Rodowa, Żelazna, wszystko można 

skorygować i dostosować ale trzeba porozmawiać z ludźmi. Radny zadeklarował udział w takim 

spotkaniu.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poprosił Radnego M. Przybylskiego o 

powtórzenie Radnym zaproponowanych kwot i jeszcze raz odczytanie całego wniosku. 

Radny M. Przybylski ponownie odczytał złożony wniosek o wpisanie do WPF nowej pozycji o nazwie: 

„Złotkowo. Budowa dróg z pełną infrastrukturą w rejonie ulic Rodowa i Żelazna” z limitem na rok 2024 

– 1.280.000,00 zł oraz z limitem na rok 2025 – 2.720.000,00 zł, a jako źródło finansowania 

zaproponował 4.000.000,00 zł z 2024 roku z pozycji 1.3.2.65 czyli „Budowa pełnego uzbrojenia wraz 

z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa odcinka byłej krajowej drogi numer 11”. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał Radnego czy jest pewny, 

że na zadaniu są 4.000.000,00 zł, a nie 3.700.000,00 zł. 

Radny M. Przybylski stwierdził, że jest. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman wskazał, że 300.000,00 zł rada 

miała dopiero uchwalić.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że 300.000,00 zł było 

wrzucone do planu, który Rada ma do przyjęcia na trwającej sesji.  

Radny M. Przybylski stwierdził, że jest tam więcej niż 4.000.000,00 zł, bo jest około 8.000.000,00 zł 

z kawałkiem. Dodał, że wszystko będzie można skorygować, ponieważ jest o 2024 rok i tak czy inaczej 

cokolwiek nie zrobiłaby Rada to WPF i tak będzie miał jakąś wartość poznawczą dla utworzenia nowego 

a za trzy miesiące obecny przestanie obowiązywać.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał czy zebrani mają wątpliwości 

do wniosku złożonego przez Radnego M. Przybylskiego.  
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Sołtys Wsi Złotkowo S. Sawińska poprosiła zebranych Radnych by ściągnąć środki do czasu 

przeprowadzenia rozmowy z mieszkańcami. Wskazała, że zebranie jest niebawem, będzie w przyszłym 

tygodniu bądź na początku kolejnego, maksymalnie 12-13 września. Sołtys kierując wypowiedź do 

Radnych wskazała, że wszyscy dobrze wiedzą, bo nieraz była o tym mowa na sesjach, że mieszkańcy 

nie chcą sygnalizacji świetlnej w tym miejscu i wydaje się za zasadne, żeby tą chwilę poczekać i do 

kolejnej sesji wstrzymać się z pieniędzmi. Wyraziła opinię, że na zebraniu dowiedzą się tego, że 

rzeczywiście jeśli środki miałyby być inaczej wykorzystane w Złotkowie to byłoby to przy ulicy 

Rodowej bądź przy Słonecznikowej. Sołtys wyraziła opinię, że środki są zbyt duże, by przeznaczyć je 

na coś czego mieszkańcy nie chcą kosztem tego co jest bardzo pożądane.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wyraził opinię, że ma ogromne wątpliwości natury formalnej, 

technicznej, organizacyjnej. Wójt rozpoczął od propozycji Radnego, żeby dokonać rewizji projektu. 

Wójt stwierdził, że o tym rozmawiają, że na zebraniu wiejskim w Złotkowie zostanie przeprowadzona 

rewizja realizowanego przez gminę projektu, zadania inwestycyjnego i nieokreślonej ilości środków, 

które już w części są zainwestowane. Wójt wskazał, że chciałby przestrzec przed takim podejściem, 

ponieważ inwestycja wykonywana jest w jednym kawałku, bo projekt jest w jednym kawałku i decyzja 

starosty jest w jednym kawałku. Wójt podkreślił, że Radni nigdy nie kwestionowali tego, że to jest 

potraktowane od koncepcji, przez projekt, przez decyzję, po zdanie budżetowe jako jedna inwestycja, 

więc nie ma możliwości, żeby dzisiaj dokonywać na podstawie uchwały zebrania wiejskiego tak daleko 

idącej zmiany z tak daleko idącymi konsekwencjami finansowymi i chyba formalnymi. Wójt wskazał, 

że art. 230 ustawy o samorządzie gminnym, który jest nieraz przypominany, mówi wyraźnie, że trzeba 

słuchać mieszkańców, trzeba organizować konsultacje ale nie trzeba się czuć związanym opinią 

wyborców. Wójt kierując swoją wypowiedź do Radnych wskazał, że Radni są wybrani przez tych 

wyborców i Radni na tej sali ich reprezentują, podejmując wspólnie z urzędem decyzje, które potem 

urząd wykorzystuje. Dodał, że jest to prosta konstrukcja tej demokracji lokalnej. Wójt dodał, że 

oczywiście w sferze konsultacji wszystko zostało prawidłowo dopełnione. Wójt wskazał, że większość 

z zebranych brała udział w zebraniach w Złotkowie, pojawiały się tam różne głosy, miał się przyznać 

kto jest tym sponsorem tego całego zamieszania. Wójt wskazał, że wynotował sobie wtedy te określenia. 

Wójt stwierdził, że nie ma potrzeby żeby w takim zebraniu brać udział. Ta inwestycja powinna być 

zakończona zgodnie z projektem i decyzją. Dodał, że jeżeli zebranie będzie zorganizowane, bo przed 

zebranymi jest jeszcze drugi etap. Odniósł się do słów Radnego M. Przybylskiego zgodził się, że kreuje 

się nowa rzeczywistość, jest wywołany nowy plan, ulica Żytnia nabierze swojego znaczenia poprzez 

połączenie ze skrzyżowaniem, o którym rozmawiają, tym złym skrzyżowaniem dzisiaj bez sygnalizacji, 

ale liczy na to, że po sesji pojawi się możliwość wyposażenia tego skrzyżowania, które będzie w całości 

zbudowane, bo jeśli chodzi o układ poziomy to ten odcinek drogi krajowej będzie całkowicie jakby 

przygotowany żeby tą sygnalizację zamontować. Wójt dodał, że zorganizowanie komunikacji w drugim 

etapie jest tak samo ważne. Przypomniał zebranym, że zlecono wtedy wariantowe opracowanie 

dokumentacji koncepcyjnej, na podstawie którego chcą zlecać niebawem projekt pod decyzję ZRID 

uwzględniając jednocześnie fakt, że tam będzie przygotowywany projekt planu miejscowego. Dodał, że 

chcą zrobić tak, żeby plan miejscowy implementował decyzję ZRID czy odwrotnie, żeby decyzja ZRID 

nie naruszała ustaleń miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego poprzez takie ułożenie 

nieprzekraczalnych linii zabudowy, żeby zostawić korytarz drogowy, na podstawie koncepcji, która jest 

zrobiona. Wójt wskazał, że jest to jedna kwestia dotycząca inwestycji i rozmawiania o niej. Wójt 

poruszył drugą kwestię, wskazał, że od strony formalnej gospodarzem projektu WPF-u jest tylko i 

wyłącznie wójt, a wniosek który został złożony na sesji przez Radnego M. Przybylskiego nie ma 

znaczenia. Odnosząc się do Radnych wskazał, że przegłosowali autopoprawki, które pozwalają na 

budowę infrastruktury w Złotnikach, na budowę parkingu, ale radni mogą teraz ten projekt WPF-u 

przyjąć albo go odrzucić w całości.    
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Sołtys Wsi Złotkowo S. Sawińska odnosząc się do słów Wójta wyraziła zdanie, że nie rozumie 

dlaczego dyskusje wcześniej toczyły się, żeby przyjąć projekt zaetapowali go. Stwierdziła, 

że na zebraniu w Złotkowie mnóstwo radnych zdeklarowało, że rzeczywiście skrzyżowanie w tym 

miejscu ma powstać, musimy zrobić dojazd do Gomeza, ucywilizować tę część po stronie aktywizacji 

gospodarczej, ale mieszkańcy wyraźnie powiedzieli, że tego skrzyżowania świetlnego nie chcą. Z tego 

względu radni zdeklarowali się, że dopóki są w mocy podejmowania jakichkolwiek decyzji większość 

przekazała mieszkańcom, że tego nie uchwali. Wyraziła nadzieje, że dotrzymają słowa.   

Radny M. Przybylski wskazał, że zmian w WPF sam proponował i Rada przegłosowywała 

kilkadziesiąt, zatem nie widzi powodu, żeby akurat ta była jakąś specjalnie wyjątkową. Stwierdził, 

że nie ma żadnych problemów, interpretacja tych przepisów, o których wspomniał Wójt, była kiedyś 

przedmiotem dywagacji Rady i było to na początku poprzedniej kadencji. Radny wskazał, że otrzymali 

wtedy opinię RIO, która wskazywała na to, że Wójt przygotowuje i przedstawia projekt WPFu, ale 

przecież w końcu Rada go przegłosowuje i w związku z powyższym, nie jest tak, że Rada może przyjąć 

lub odrzucić, Rada może przeprowadzić zmiany w WPF-ie i wyraził opinię, że nie sądzi, żeby ktoś je 

zakwestionował. Dodał, że jeśli ktoś zakwestionuje i zmieni się interpretacja, zmieni się nastawienie 

RIO to przyjdzie decyzja unieważniająca ten fragment. Radny stwierdził, że nie pamięta decyzji RIO, 

która by obejmowała ten zakres działania Rady Gminy. Dodał, że nie jest specjalistą od rachunkowości 

ale z jego ponad dziesięcioletniej praktyki tak to widzi. Radny kierując wypowiedź do Wójta Gminy 

Suchy Las spytał co się stanie jeśli Rada podejmie przedmiotową decyzję na przykład za miesiąc, czy 

wykonawca zejdzie z budowy, czy nie podpisze tego aneksu, co się wydarzy. Radny wyraził opinię, że 

nie wydarzy się dokładnie nic, gdyż wykonawca jest zajęty  zupełnie innymi rzeczami, wykonują 

zachodnią część i dają zebranym czas do tego, żeby tak jak wspomniała sołtys porozmawiać z ludźmi. 

Dodał, że to co powiedział Wójt, wszystko ma z pewnego punktu widzenia jakiś sens. Radny wskazał, 

że Wójt powinien powiedzieć, to zanim rada podejmie decyzję, a nie po tym jak rada podejmie decyzję, 

bo to jest kwintesencja upodmiotowienia człowieka, upodmiotowienia mieszkańca. Radny stwierdził, 

że mówienie im, że wiecie lepiej i zrobiliście tak, a nie inaczej to będzie dla was lepszym rozwiązaniem 

to wielu przerabiało i każdy koniec końców się na tym sparzył. Radny wskazał, że trzeba odwrócić 

kolejność, bo nie wie co powiedzą mieszkańcy i Wójt też tego nie wie, a chodzi o to by z nimi 

porozmawiać.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak spytał p. mecenas czy wniosek złożony 

przez Radnego M. Przybylskiego może być procedowany i może być rozpatrywany.  

Mecenas K. Augustyniak wskazała, że również pamięta, że na sesji wielokrotnie były zmieniane 

postanowienia WPF-u. Przepis art. 230 mówi o wyłącznej inicjatywie w sprawie sporządzania projektu 

uchwały oraz zmiany uchwały, która należy wyłącznie do zarządu jednostki czyli oczywiście do Wójta. 

Mecenas stwierdziła, że albo radni przegłosują wniosek albo nie. Mecenas dodała, że tak jak mówił 

Radny M. Przybylski albo będzie on kwestionowany albo nie.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że rozpocznie od propozycji o opóźnieniu o miesiąc. 

Stwierdził, że jest to możliwe. Odłożenie głosowania nad tym WPF-em jest możliwe na następną sesję. 

Wójt odnosząc się do Radnych stwierdził, że wiedzą, że unieważni przetarg na Złotniki i na Chludowo 

wtedy, bo nie będzie miał przegłosowanej autopoprawki, którą radni przyjęli z jego wniosku. W 

kolejności wskazał, że faktycznie wielokrotnie w dyskusji zostały wypracowywane stanowiska, które 

jako wójt potem przesyłał do Regionalnej Izby Obrachunkowej zgodnie z uwzględnieniem tego, że one 

zostały wypracowane na tej sali ale w materiałach radni nie znajdą informacji, że były to wnioski Rady 

Gminy, to były autopoprawki, nie poprawki Rady. Wójt wskazał, że robili tak, dlatego że dotyczyło to 

spraw, które uznawali wszyscy za istotne, ważne, pchające projekty do przodu, nieraz wynikające z 

potrzeby chwili i nieraz wynikające z terminu związania ofertą. Wójt zagwarantował radnym, że 

wysyłając tym razem WPF, jeżeli przegłosują wniosek, wójt przekaże komunikat do Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o naruszenie artykułu 230. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman przypomniał, że kilkanaście 

miesięcy temu Rada podjęła decyzję o realizacji tego zadania w określonym zakresie. Podjęli tą decyzję 

w związku z tym, że Wójt złożył wniosek do Polskiego Ładu i na szali było albo skorzystanie z tych 

pieniędzy albo nieskorzystanie. Radny wskazał, że Wójt przedłożył wówczas tą okrojoną wersję, żeby 

zebrani mogli z tych pieniędzy skorzystać, tą wersję, która jest teraz realizowana. Wyraził opinię, że 

przez kilkanaście miesięcy nie zmieniło się nic. Odnosząc się do wypowiedzi Radnego M. 

Przybylskiego o powiększonej strefie AG, stwierdził, że ona się nie powiększyła, ona taka jaka była, 

taka jest tylko znalazł się potencjalny inwestor. Wiceprzewodniczący wskazał, że łącznik z ulicą Żytnią, 

o którym wówczas mówili ma powstać w związku z nowym planem miejscowym. Natomiast póki co 

Wójt miał zlecić koncepcję, potem projekt i chyba nic wielkiego w tym zakresie się nie zdarzyło. 

Podkreślił, że to był jeden z tych warunków, którymi był obwarowany ten drugi etap, chociaż wówczas 

nie mówili o drugim etapie, wówczas była inwestycja w takim wymiarze w jakim jest teraz realizowana, 

a Wójt mówi, że będzie wnioskował o realizowanie kolejnego fragmentu inwestycji. 

Wiceprzewodniczący odnosząc się do wypowiedzi Wójta odnośnie tego, że projekt jest w jednym 

kawałku i musi być realizowany, wskazał, że w gminie jest wiele projektów, które są w jednym kawałku, 

a realizowane są w częściach i to przez wiele lat. Zatem nie musi być realizowane w jednym kawałku, 

nie musi być realizowany teraz. Wiceprzewodniczący Rady podkreślił, że rada podjęła decyzję o 

określonym zakresie inwestycji i nic się w tym zakresie nie zmieniło. Stwierdził, że jeśli rada zdejmie 

kwotę 3.700.000,00 zł z limitu na rok 2024, Wójt napisze do RIO jak będzie uważał za stosowne. 

Natomiast wrócą do stanu, który uchwalili kilkanaście miesięcy temu. Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman nie zgodził się z wnioskiem Radnego M. Przybylskiego 

dotyczącym ulic Rodowej, Żelaznej i przyległości. Dodał, że ten WPF straci znaczenie za mniej więcej 

dwa miesiące więc w związku z tym, jeżeli mają do tego tematu wrócić to należy do niego wrócić na 

poważnie w listopadzie czy w grudniu jak będą procedować projekt uchwały na nowy rok i wtedy na 

poważnie się tym tematem rada zajmie, kiedy będzie gotowy projekt i będą mieć kalkulacje finansowe. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zaproponował negatywne 

odniesienie się do wniosku Radnego M. Przybylskiego w sprawie budowy dróg w rejonie ulic Rodowej 

i Żelaznej. Dodał, że na posiedzeniu komisji został sformułowany wniosek o zdjęcie 3.700.000,00 zł z 

limitu na rok 2024 w uchwale „Złotkowo. Budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji 

gospodarczej i przebudowa odcinka byłej drogi krajowej nr 11” i niniejszym wniosek powiela.  

Radna W. Prycińska w uzupełnieniu do wypowiedzi Radnych, którzy mówią o tym, że nic się nie 

zmieniło, wskazała, że w jej miejscowym klubie radnych nic się nie zmieniło. Radna wyraziła opinię 

o migracjach głosów ale u niej w klubie jest konstans i nadal będą optować za bezpieczeństwem 

mieszkańców gminy i tym samym podtrzymują swoje zdanie, że ulica Lipowa to niebezpieczne 

skrzyżowanie i nie zamykają oczu przed tym, co powiedział Wójt wcześniej, że będzie i tak optował za 

drugim etapem. Radna stwierdziła, że wiadomą rzeczą jest, że jeśli robią wyjście do świateł to nie robią 

go po to, żeby one sobie z kablami sterczały, tylko po to, że będą chcieli to realizować. Radna 

podkreśliła, że ona wraz z radnymi z klubu są tego świadomi. Ponadto Radna wskazała, że na komisji 

budżetowej nie było to jednomyślne ani jednogłośne głosowanie, komisja przyjęła ale nie jednomyślnie. 

Odnosząc się również do wypowiedzi Radnego M. Przybylskiego wskazała, że radni się zobowiązali 

ale nie wszyscy.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że chce coś sprostować, gdyż Radny T. Sztolcman 

użył określenia, że został ograniczony zakres. Wójt wskazał, że zakres został ograniczony, bo zostało to 

wymuszone ograniczonym zakresem finansowym. Wskazał, że urząd nie zmieniał zakresu, nie zmieniał 

nazwy bo pierwszy i drugi etap jest nazwą umowną ale tak naprawdę chodziło wtedy o ograniczenie 

wysokości środków, które na tą inwestycje zostały przeznaczone i trzeba było szukać takiego 

uformowania przedmiotu zamówienia, żeby można było zrobić przetarg pod kwotę, która ostatecznie 

się ostała. Wójt podkreślił, że wolałby używać jednak w tej chwili ograniczony zakres finansowy a nie 
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ograniczony zakres przedmiotowy bo to cały czas jest inwestycja w jednym kawałku. Wójt wskazał, że 

jeżeli komuś się wydaje, że będzie można zostawić ulicę Lipową otwartą, tą ukośną wlotową Lipową, 

zostawić i zbudować docelowo z sygnalizacją skrzyżowanie w rejonie Toyoty to jest w błędzie. Wójt 

wskazał, że wylot z ulicy Lipowej ma być przeniesiony na południe na to skrzyżowanie. Wójt spytał 

zebranych co się zmieni nawet przy najlepiej wykonanym, wspaniałym, nowoczesnym skrzyżowaniu, 

na które dojadą przy zamkniętej ulicy Lipowej wyjeżdżając ze Złotkowa i chcąc skręcić do Poznania, 

kiedy jest duży ruch. Odpowiedział, że nic się nie zmieni oprócz tego, że będzie z pełną segregacją, z 

nowymi pasami skrzyżowanie i nic się nie zmieni. Wójt podkreślił, że dlatego ta sygnalizacja, żeby dać 

ludziom ze Złotkowa szansę bezpiecznego wyjazdu tych 12 sekund kosztem nawet korka, który się o 

tyle samochodów zwiększy. Wójt stwierdził, że tutaj stawiają na szali bezpieczeństwo i uzysk kilku 

sekund, które będą 10 miejsc wcześniej w korku na ulicy Obornickiej w Suchym Lesie czy w Poznaniu. 

Wójt wskazał, że tak naprawdę o tym jest ta rozmowa i o tym jest ten projekt, który realizują. Wójt 

zaapelował do radnych. Wskazał, że z sesji mogą wyjść z wynikiem 3 do 0, trzy punkty dla gminy i zero 

dla tych, którzy nie chcą dobrych inwestycji dla gminy, bądź mogą wyjść z wynikiem 0 do 0 czyli z 

WPF-em, który z mocy ustawy o finansach publicznych jeżeli zostanie tak podjęty, jest dokumentem 

nieważnym w całości. Wójt zaapelował do radnych by to przyjąć, zrobić Złotniki, gdzie mieszkańcy też 

czekają na te inwestycje. Dodał, że wielokrotnie na tej sali Radny M. Przybylski apelował o to, żeby 

tym zadaniem się zająć. Wójt wskazał, że mają środki, mają dotacje, mają możliwość zakontraktowania 

trzech ważnych rzezy dla Gminy i o to występuje do radnych. 

Radny M. Przybylski zaproponował, żeby wniosek, który wyartykułował, Wójt zgłosił jako swój 

autorski i wtedy sprawa będzie formalnie czysta. Dodał, że Mecenas K. Augustyniak przypomniała, 

że wielokrotnie zmieniali WPF i nigdy nie było żadnego problemu, ale jeśli ma wątpliwości, to się 

zrzeka autorstwa i prosi by Wójt zgłosił ten wniosek. Radny stwierdził, że za miesiąc ponownie mogą 

wrócić do dyskusji, sam powie mieszkańcom, że mieli wątpliwości, że wójt złożył wniosek, że opóźnili 

dyskusję i dochodzą do jakiegoś kompromisu. Radny publicznie przekazał Wójtowi autorstwo tego 

wniosku i oczekiwał na ruch Wójta.  

Wójt Gminny Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że jak tak negocjują to ma inną propozycję i nie 

podpisze umowy na zadania dodatkowe w przeciągu najbliższego miesiąca i poinformuje radnych 

na następnej sesji po zebraniu w Złotkowie o ewentualnej możliwości podpisania tej umowy. 

Wójt podkreślił, że WPF mówi o limitach, WPF nie nakazuje podpisywania z konsorcjum, które 

wykonuje dodatkowej umowy. Wójt kierując wypowiedź do Radnego M. Przybylskiego wskazał, że to 

Radny zaprosił wójta do złożenia autopoprawki w sprawie wycofania 3.700.000,00 zł na Złotkowo.  

Radny M. Przybylski stwierdził, że przyjęcie tego wniosku siłą rzeczy wskazuje źródło finansowania 

i w związku z powyższym odkładają jak gdyby drugi etap w sensie realizacyjnym do czasu spotkania z 

mieszkańcami, podkreślił, że o to chodzi. Radny stwierdził, że jeśli Wójt zgłosi ten wniosek jako Wójta 

Gminy Suchy Las to unikną wszelkich wątpliwości o charakterze formalnym, spotkają się 

z mieszkańcami, Wójt przedstawi koncepcję całościową tego terenu wraz z Herbapolem, otworzą 

dyskusję, są radni, wyciągają wnioski, Wójt przygotuje odpowiedni projekt uchwały na wrześniową 

sesję i sprawa jest załatwiona.  

Wójt Gminny Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że wtedy jeszcze raz musiałby spróbować bez 

żadnych argumentów, nie mając nic co mógłby radnym przynieść jako argument dodatkowy spróbować 

z radnymi porozmawiać na temat przywrócenia 3.700.000,00 zł. Wójt odnosząc się do Radnego M. 

Przybylskiego wskazał, że nie reflektuje jego propozycji.  

Radny M. Przybylski wskazał, że znają się od wielu lat i polityczne i prywatnie. Nigdy nie było sytuacji 

takiej, żeby się z czegoś Wójt nie wywiązywał, z jakiś obietnic. Dodał, że on również się wywiązywał. 

Radny stwierdził, że obawy Wójta zgłoszone w podtekście nie mają historycznego uzasadnienia i prosi 

by Wójt to chwilę przemyślał, zrobić przerwę i porozmawiać na ten temat ale myśli, że jest to daleko 

idący kompromis z jego strony i uważa, że byłoby sporym błędem gdyby Wójt to odrzucił.   
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził przerwę w obradach  

 

Przerwa (01:07:47*) 

  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wznowił obrady (01:25:02*) 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie za wnioskiem 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las Radnego T. Sztolcmana dotyczącym zmniejszenia 

kwoty na rok 2024 o 3.700.000,00 zł w Wieloletniej Prognozie Finansowej w pozycji 1.3.2.51., 

w wierszu „C” pn. „Złotkowo – budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i 

przebudowa byłej drogi krajowej numer 11”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 9: Banaszak R., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski M., Radzięda 

J., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 4: Hącia Z., Jankowiak M., Prycińska W., Rozwadowski R., 

Wstrzymujących się – 0. 

Wniosek został przyjęty.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie za wnioskiem 

Radnego M. Przybylskiego dotyczącym wpisania do Wieloletniej Prognozie Finansowej nowej pozycji 

o nazwie „Złotkowo. Budowa dróg z pełną infrastrukturą w rejonie ulic Rodowa i Żelazna” z limitem 

na rok 2024 w kwocie 1.280.000,00 zł oraz z limitem na rok 2025 w kwocie 2.720.000,00 zł.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 2: Przybylski M., Słowiński G.,  

Przeciw – 10: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Jankowiak M., Łączkowski K., 

Pągowska J., Prycińska W., Rozwadowski R., Sztolcman T., 

Wstrzymujących się – 1: Radzięda J., 

Wniosek został odrzucony.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak wskazał, że zebrani przejdą 

do głosowania nad podjęciem uchwały w   sprawie   zmian   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy 

Suchy Las  na  lata 2023-2041 z autopoprawkami Wójta.  

Radny J. Dudkiewicz kierując wypowiedź do Skarbnik Gminy wskazał, że na posiedzeniu Komisji 

Budżetowej rozmawiali na temat zmniejszenia wydatków na nasadzenia zastępcze. Dodał, że próbowali 

również na Komisji Porządku wyjaśnić sprawę z kierownikiem ROŚ W. Orczewskim ale nie potrafił 

wtedy udzielić odpowiedzi. Wskazał, że w rozmowie telefonicznej W. Orczewski wskazał że nie była 

to inicjatywa referatu ROŚ. Radny wskazał, że nie wie dlaczego w kolejnych latach środki się 

zmniejszają.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska wyraziła opinię, że jest zdziwiona, że takie pytanie 

padło na komisji, na której była nieobecna. Skarbnik wskazała, że obecnie trwa sesja i nie ma zbyt wiele 

czasu by odszukać w stosie wniosków o zmianę WPF i budżetu, wniosku złożonego przez 

A. Stachowiak pracownika ROŚ. Skarbnik wyraziła opinię, że kierownik nie wie co się dzieje w jego 
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referacie. Skarbnik dodała, że posiada korespondencję mailową z p. A. Stachowiak. Wskazała, 

że ustaliły iż Referat Ochrony Środowiska miał dwa zadania związane z nasadzeniami i pielęgnacją, a w 

tej chwili uznali, że skoro kończą się umowy, które były zawarte w latach poprzednich potrzebują 

wyłącznie jedno przedsięwzięcie bieżące związane z nasadzeniami zastępczymi i pielęgnacją, gdyż 

zazwyczaj podpisywane są umowy przy nasadzeniach z trzyletnią umową na pielęgnację. Skarbnik 

kierując wypowiedź do Radnego J. Dudkiewicza wskazała, że odszuka wniosek i prześle Radnemu 

mailowo.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego Rady Gminy 

w sprawie przystąpienia do głosowania w sprawie podjęcia uchwały w   sprawie   zmian   Wieloletniej  

Prognozy  Finansowej Gminy Suchy Las  na  lata 2023-2041 z autopoprawkami wójta wniósł by Rada 

poddała pod głosowanie projekt z autopoprawkami Wójta oraz poprawkami Radnych, ponieważ nie są 

to tylko poprawki Wójta.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w   sprawie   zmian   Wieloletniej  Prognozy  Finansowej Gminy Suchy Las  na  lata 2023-

2041 z autopoprawkami Wójta i poprawką Radnych.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 10: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski 

M., Radzięda J., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 3: Jankowiak M., Prycińska W., Rozwadowski R. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LX/710/23. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak na wstępie poinformował, 

że wszystkie uchwały dotyczące pomników przyrody dotyczą pomników już istniejących a zmiany 

dotyczą kwestii uszczegółowienia zapisów dotyczących poszczególnych pomników bądź nadania im 

nazw. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Golęczewo (01:33:08*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję 

nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Golęczewo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
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Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LX/711/23. 

 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo (01:34:23*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję 

nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Złotkowo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LX/712/23. 

 

 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Chludowo (01:35:26*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję 

nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Chludowo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
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Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LX/713/23. 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko (01:36:26*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącemu 

Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radnemu 

J. Dudkiewiczowi w celu przedstawienie opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Radny K. Łączkowski kierując pytanie do Wójta wskazał, że przy pomniku trwa budowa i czy teren 

zostanie uporządkowany przez wykonawcę czy w ramach pra zespołu gminnego. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że niestety nie wie.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zaproponował by skierować pytanie 

do Referatu Komunalnego.  

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie pomnika przyrody w miejscowości Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LX/714/23. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki 

gruntu nr 25 w Złotkowie (01:37:56*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję 

nad projektem uchwały.    
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki gruntu nr 25 w Złotkowie. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LX/715/23. 

 

 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników OSP (01:38:56*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję 

nad projektem uchwały.    

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników OSP. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LX/716/23. 

 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków 

zespołu interdyscyplinarnego w Suchym Lesie (01:39:55*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radnej J. Radziędzie w celu przedstawienie 

opinii Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Z uwagi na brak głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zamknął dyskusję 

nad projektem uchwały.    
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie trybu i sposobu powoływania oraz odwoływania członków zespołu 

interdyscyplinarnego w Suchym Lesie. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Banaszak R., Dudkiewicz J., Hącia Z., Koźlicka I., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0. 

Uchwała została podjęta i nadano jej  numer LX/717/23. 

 

Ad. 16. Informacje  

• Informacje Wójta Gminy (01:40:59*)  

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przekazał informacje o sprawach z zakresu Referatu 

Zamówień Publicznych odnośnie postępowań przetargowych:  

− Suchy Las Wschód – projekt i budowa ulicy Kraterowej – wpłynęło pięć ofert. Najniższa o wartości 

924.000,00 zł. Dodała, że urząd ma pewne wątpliwości co do zachowania rzetelności ofert i muszą 

zrobić rozpoznanie czy ta najniższa oferta nie jest przypadkiem zbyt rażąco niska. Wezwą 

wykonawcę do uzupełnienia informacji i dopiero wtedy będzie można rozstrzygnąć ten przetarg.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok podkreśliła, że większość została omówiona w trakcie sesji. 

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała o sprawach związanych z realizacją zadań 

inwestycyjnych w gminie:  

− Suchy Las – przebudowa sali gimnastycznej przy SP1 oraz projekt i budowa rozwiązań 

przeciwpożarowych w SP1 – wykonawcą robót projektowych jest firma VERGO. Planowany 

termin oddania projektu to styczeń 2024. W tej chwili trwa procedura uzyskania pozwolenia na 

budowę oraz w opracowaniu projekt techniczny. 

− Suchy Las – budowa Centrum Profilaktyki poprzez sport i rekreację – Centrum sztuk walki w parku 

przy ul. Szkółkarskiej – w toku prace projektowe. Wydawane jest pozwolenie na budowę ze 

względu na trudności związane z odwonieniem w tym terenie. Planowane zakończenie w grudniu 

2023 r. Jednocześnie firma kończy projekt techniczny.  

− Suchy Las – budowa ulicy Zakątek – wykonawcą była firma Drobud. Zadanie zostało zrealizowane. 

− Budowa układu drogowego wzdłuż ulicy Obornickiej rejon Forteczna, Nektarowa – wykonawcą 

robót projektowych jest biuro projektowe KFG Filip Grzelak. Termin wykonania to koniec 2023 

roku. Koncepcja jest w opracowaniu. Nie ma zgłoszeń o problemach.  

− Koncepcja przebudowy ulicy Leśnej, ścieżka rowerowa i pas zieleni – wykonawcą projektu jest 

biuro projektowe KFG Filip Grzelak. Termin wykonania to koniec 2023 roku. Koncepcja jest 

w opracowaniu. Nie ma zgłoszeń o problemach. 

− Suchy Las – Modernizacja ulicy Jagodowej– wykonawcą robót jest firma KOST-BUD. Termin 

wykonania to styczeń 2024 roku. Zawarto umowę z wykonawcą. 

− Suchy Las – Budowa ulicy Śnieżnej – wykonawcą jest firma KOST-BUD. Termin wykonania to 

styczeń 2024 roku. Podpisano umowę z wykonawcą.  

− Biedrusko – budowa nowego budynku przedszkolno-szkolnego – realizowany jest projekt. 

Ze względu na trudności proceduralne w trakcie podpisywania jest aneks do realizacji 

do 30 listopada 2023 r. przy czym w tym samym czasie uzyskane zostaną dokumenty techniczne: 
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kosztorys i projekty wykonawcze, żeby można było je zweryfikować, czyli jak przyjdzie 

pozwolenie na budowę prawomocne, będzie komplet materiałów zweryfikowanych. 

− Biedrusko – budowa infrastruktury na Osiedlu Jesionowym – wykonawcą jest IVESTON Oborniki. 

Termin wykonania czerwie 2024 rok. Inwestycja wskazana w Polskim Ładzie. Cały czas 

kontynuowane są prace związane z budową kanalizacji deszczowej, budową oświetlenia, trwają 

roboty drogowe.  

− Golęczewo – budowa ulicy Krętej – Wykonawcą ulicy Krętej jest Przedsiębiorstwo Usługowo 

Handlowe ANMAK z Rogoźna. Termin wykonania sierpień 2023 rok, czyli właściwie do dnia sesji. 

Po pierwszych odbiorach wykonawcy z uwagami. W trakcie jest realizowany projekt stałej 

organizacji ruchu dla drugiej części, która była związana z modernizacją ulicy Krętej. Planowany 

po wykonaniu projektu, koncepcji uwzględnienie uwag od mieszkańców, celem uzgodnienia tego 

ostatecznie.  

− Golęczewo – budowa ulicy Kwiatowej – wykonawcą robót jest BITPOZ. Termin wykonania 

październik 2023 rok. W tej chwili zostało zakończone wyniesione skrzyżowanie ulicy Polnej 

i Kwiatowej. Trwają prace wykończeniowe, porządkowe, wyciąganie do poziomu asfaltu 

studzienek. Zgłoszone zostały pewne prace uzupełniające poprawkowe do zrealizowania 

do wykonawcy, póki co termin październik 2023 jest terminem realnym.  

− Złotkowo – budowa pełnego uzbrojenia wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa 

odcinka byłej drogi krajowej 11– wykonawcą jest konsorcjum PRD z Koła, WPN Stasiak 

z Chodzieży. Termin wykonania czerwiec 2024. Trwają prace związane z budową sieci kanalizacji 

sanitarnej, deszczowej, wodociągowej. Trwają roboty drogowe wraz ze ścieżką rowerową 

i chodnikiem. 

− Koncepcja przebudowy skrzyżowania w Złotnikach Obornicka, Złotnicka, Czołgowa – jest 

przygotowana koncepcja, rozwiązania tego węzła. Wykonawcą, czyli projektantem jest inżynier 

ruchu Michał Krause. Są kończone, kompletowane dokumenty. Koncepcja powinna być 

we wrześniu tego roku.  

− ulica Lazurytowa w Złotnikach – w trakcie procedura ZRID. Wykonywana jest nawierzchnia 

na ulicy Kruczej. Wykonawcą jest ZGK Suchy Las. Termin wykonania listopad 2023. Prace 

są w toku. Nie posiada informacji, że miałyby się przesunąć. 

− Jelonek. Modernizacja węzła rdzeniowego dla Jelonka zlokalizowanego na skrzyżowaniu ulic 

Muchomorowa i Sowia w Złotnikach – realizacja zadania przez spółkę GCI. Zostanie wykonane do 

końca roku. 

− Zielątkowo – budowa ulic Pogodnej i Słonecznej – wykonawcą jest IVESTON Oborniki. 

Na wrzesień tego roku są przewidywane terminy umowne. Ulica Słoneczna w tej chwili 

to procedury końcowe, odbiorowe podobnie jak ulica Pogodna.  

− Zielątkowo – projekt i budowa ścieżki rowerowej pomiędzy Zielątkowem a Golęczewem – 

wykonawcą koncepcji jest biuro projektowe ELITON. Termin wykonania umowny to listopad 

2023. W tej chwili koncepcja jest na etapie opiniowania i uzgadniania, również za chwilę 

z mieszkańcami. W międzyczasie będą opinie wydawane przez Starostwo, ponieważ proce jest 

zdecydowanie dłuższy niż to, co są w stanie zrealizować.   

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformował o sprawach związanych z realizacją zadań 

z zakresu Referatu Komunalnego: 

− rozpoczęto porządkowanie ulic, koszenie, zamiatanie od Złotnik, Chludowa, Biedruska, rozpoczęto 

również Suchy Las. Powoli kończy się trzecie koszenie poboczy. Do wykonania pozostało 

Golęczewo, Zielątkowo, Złotkowo i Suchy Las. 
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− Zakończono konserwację oznakowania poziomego czyli pod opieką Gminy, malowania ulic, 

pasów, progów, przejść. 

− Modernizacja oświetlenia w Złotnikach. Została przeprowadzona modernizacja polegająca 

na wymianie opraw na oprawy ledowe w ilości 396 sztuk. 

− Będą prowadzone prace korekcyjne drzew i krzewów przysłaniające latarnie. 

−  Przystanek Chludowo szkoła – akt wandalizmu, który miał tam parę miesięcy temu miejsce. 

Czekanie na ostateczną decyzję sądu pod katem ukarania sprawcy i odzyskania od niego 

zadośćuczynienia finansowego wtedy będą wymieniać zbite szyby. Gdyby okazało się, że proces 

się przedłuży wtedy we własnym zakresie na koniec września planują tak czy inaczej. 

− Spowolnienie ruchu w Zielątkowie – trwa proces wymiany korespondencji, o którą wnioskował 

Radny Sztolcman trwa. Posiada świeże ekspertyzy osób upoważnionych i uprawomocnionych 

do realizacji opinii technicznych związanych z ruchem i zaleceniami, które sprzyjają gminnej 

koncepcji rozwiązań, w związku z tym będą odpowiadali na ostatnie pismo do powiatu celem 

jednoznacznego określenia, żeby powiat wyraził zgodę na realizację świateł. Wyraziła nadzieje, 

że uda się to zrealizować.   

− Koncepcja odbetonowania placu grzybowego – wczoraj został wybrany wykonawca tej koncepcji, 

a właściwie trzech sztuk. Domawiane są szczegóły. Nie ma jeszcze spisanej umowy. Koncepcja jest 

taka, że jak będą trzy propozycja już przelane na papier wtedy spotkają się z Zarządem 

i mieszkańcami celem przedyskutowania tego co na tej koncepcji się znajdzie.  

− W poniedziałek rozpocznie się procedura zbierania kart Peka dla uczniów szkół i darmowej 

komunikacji dla uczniów szkół podstawowych. Zastępca Wójta I. Ciok przypomniała, że termin 

składania kart Peka w sekretariacie szkoły lub w urzędzie gminy mija 18 września, czyli ci którzy 

chcą skorzystać z bezpłatnego dojazdu.  

− Chludowo modernizacja boisk. Zakończono modernizację boiska na terenie przy szkole. Wskazała, 

że trawa się dopiero ukorzenia i aby nie była zdzieralna po każdym przejściu będą wnioskować, 

żeby przez najbliższe dwa tygodnie teren był użytkowany tylko dla szkoły bez osób zewnętrznych. 

Natomiast żeby dało się przejść na boiska położą dywanik ze sztucznej trawy tak by w przyszłym 

roku gdy trawa się zazieleni przełożyć dywanik i tam posiać nową żeby można było korzystać. 

Wyraziła nadzieje, że dwa tygodnie przesunięcia nie zrujnują koncepcji użytkowania. Żeby 

zapobiec aktom wandalizmu wzbogacą teren o płot stały. Aktualnie jest plot tymczasowy, który jest 

za zgodą obecnego wykonawcy pozostawiony na użytek gminy. Jak tylko sfinalizują umowę to 

postawią docelowy płot tak by na godziny nocne można było boisko zamykać, ponieważ 

technologia wykonania boiska do piłki nożnej jest bardzo nowoczesna ale niestety też łatwopalna. 

Uzyskali informację, że otrzymali środki na tą informację z Urzędu Marszałkowskiego, także w 

przyszłym tyg. jest podpisanie umowy. Środki wykorzystane będą zwrócone lub zrefundowane.  

− trwa procedura przetargowa na skatepark w Suchym Lesie. W dniu 1 września Gmina ma otrzymać 

zaktualizowany projekt i kosztorys. Nastąpiły zmiany proceduralne po stronie powiatu, musieli 

dokonać pewnych korekt w samym projekcie co oznacza, że również w kosztorysie. 

To spowodowało małe opóźnienia ale przewidują, że około 15 września, będą mogli ogłoszenie 

o przetargu zrealizować.  

− Projekt Sucholeskiej Łąki – w trakcie realizacji to co na dzisiaj to wyznaczono ścieżki oraz drogę, 

wykonano pierwsze koszenie terenu oraz przystąpiono do magazynowania materiałów 

budowalnych.  

− Projekt boiska przy ulicy Lazurytowej w Złotnikach jest w trakcie realizacji. Do końca września 

przewidywany termin. Realizacja w roku 2024. Zgłoszono projekt do Polskiego Ładu, mają nadzieje 

pozyskać środki. Ponadto od razu wiedzą, że to co jest przewidziane w budżecie 250.000,00 zł to 

są środki niewystarczające, szacują trzykrotne przekroczenie tych szacunków pierwotnych, czyli 

750-800.000,00 zł i taki wniosek do Polskiego Ładu został wysłany na 800.000,00 zł. 
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− Projekt parku przy ulicy Wodnej w Chludowie – koncepcja z roku 2014. Bardzo dawna koncepcja 

jest w trakcie realizacji projektowej i przewidują, że w połowie września będzie można projektem 

się pochwalić i go obejrzeć. Dodała, że jest spore ukształtowanie terenu, jest niekorzystne, 

w związku z tym też zrezygnowano tutaj z montażu urządzeń siłowni zewnętrznych na rzecz 

bardziej rekreacyjnej części takiej bardzo odpoczynkowej.  

− Psi wybieg przy ulicy Perłowej w Suchym Lesie – podpisali umowę na doposażenie wybiegu 

o cztery zabawki lub elementy zabawowe. Bardzo podobne jak na wybiegu dla psów na terenie 

aktywnej edukacji. Termin realizacji około 15 października.  

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zaprosił zebranych na coroczne uroczystości związane 

z wybuchem II Wojny Światowej w Łagiewnikach 1 września o godzinie 17:00. Ponadto Wójt wskazał, 

że wszystkie szkoły są przygotowane na rozpoczęcie roku szkolnego z małą korektą w Chludowie, 

ponieważ trwa remont i rozpoczęcie roku się odbędzie, wszystko jest zabezpieczone. Ekipa remontowa 

tak przygotowała szkołę, że nie będzie to ani przeszkadzało ani tym bardziej nie będzie rodziło żadnych 

niebezpieczeństw. 

 

• Informacje Przewodniczącego Rady Gminy (01:59:26*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował o wpływie do Biura Rady 

następującej korespondencji: 

− pismo Wójta Gminy Suchy Las do mieszkanki Suchego Lasu z ulicy Krańcowej 1 do wiadomości 

Rady Gminy Suchy Las dot. podstawy prawnej ustawienia znaku zakazu postoju. Pismo do wglądu 

w Biurze Rady. 

− wniosek Radnej I. Koźlickiej do Wójta Gminy Suchy Las. Pismo do wglądu w Biurze Rady. 

− pismo Przewodniczącego Rady Gminy Suchy Las do Wójta Gminy Suchy Las dot. przekazania 

według właściwości trzech pism Rzecznika Małych I Średnich Przedsiębiorstw dotyczących 

udzielenia wyjaśnień w sprawie procedowania miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Złotniki rejon ulicy Prostej, który zdaniem przedsiębiorców ma na celu utrudnienie 

prowadzenia działalności gospodarczej podmiotom zlokalizowanym na terenie osiedla Złotniki. 

Pisma zostały przesłane do wiadomości Radnym. 

− pismo mieszkańców Osiedla Złotniki dot. wprowadzenia nowej organizacji ruchu na terenie osiedla 

Złotniki. Pismo zostało napisane 19 czerwca 2023 r. natomiast zostało złożone w Urzędzie Gminy 

25 lipca 2023 r. Pismo do wglądu w Biurze Rady. Prezydium podejmie decyzje o dalszym 

procedowaniu pisma.  

− pismo z Ministerstwa Spraw Zagranicznych. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las wskazał, 

że pismo rozesłał mailowo do Radnych oraz poprosił Przewodniczących Komisji czy widzą 

potrzebę by wystąpić z projektem uchwały dot. stanowiska wskazanym przez Ministra. Dodał, że na 

dzień sesji żaden wniosek czy opinia w tej sprawie nie wpłynęła.  

− Zaproszenie dla zebranych na dzień 23 września 2023 r. na V Mistrzostwa Samorządów Gminnych, 

Miejsko-Gminnych i Miejskich Powiatu Poznańskiego w strzelectwie sportowym pod patronatem 

honorowym Starosty Poznańskiego p. J. Grabkowskiego. Rozpoczynają się o 10:30 w Murowanej 

Goślinie na strzelnicy przy ul. Brackiej.  
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• Informacje Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski 

(02:05:45 *) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że w minionym okresie 

nie było spotkania przedstawicieli gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski.  

 

Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja ds. Społecznych, Oświaty i Kultury przy 

Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w minionym okresie nie obradowała.  

 

• Informacje Przewodniczących Komisji Rady (02:06:14*) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że komisja spotkała się raz i opiniowała projekty uchwał na sesję. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja obradowała raz. Komisja skupiła się na kwestii półkolonii 

współfinansowanych przez Gminę oraz opiniowała projekt uchwały na sesję.  

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że Komisja spotkała się raz, opiniowała projekty uchwał i zajmowała 

się tematyką bezpieczeństwa w tym organizacji ruchu na osiedlu w Złotnikach oraz kontynuacją sprawy 

rowu Złotnickiego. Na Komisji obecni byli przedstawiciele Referatu Bezpieczeństwa, Referatu Ochrony 

Środowiska i Referatu Komunalnego.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował, że obrady sesji opuścił 

Radny Z. Hącia oraz Radny G. Słowiński (02:07:36*) 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, 

że Komisja obradowała dnia 11 lipca br. i zajmowała się petycją Stowarzyszenia na Rzecz Promocji 

Przedsiębiorczości w Złotnikach tj. projektem organizacji ruchu w miejscowości Złotniki Osiedle. 

Sprawa jest dalej procedowana z uwagi na nowe okoliczności w związku z powyższym Komisja 

poprosiła o przedłużenie czasu.   

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna I. Koźlicka poinformowała, że odbyło się jedno 

posiedzenie komisji dnia 21 sierpnia br., na którym realizowano kontrolę w Referacie Budowlano 

Inwestycyjnym. 

 

• Informacje Radnych Powiatowych (02:08:37*) 

 

Brak obecnych na sali Radnych Powiatowych. 

 

Ad. 17. Interpelacje i zapytania radnych (02:08:42*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak poinformował wpływie do Biura Rady 

interpelacji Radnego T. Sztolcmana do zapoznania w biuletynie informacji publicznej Urzędu Gminy 

Suchy Las. 

Ad. 18. Wolne głosy i wnioski (2:09:00*) 
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Radny J. Dudkiewicz wskazał, że mieszkańcy os. Grzybowego zgłosili zapytanie o wyjaśnienie sprawy 

związanej z kartami PEKA czy obejmują dojazdy do szkół wyłącznie młodzież ze szkół podstawowych. 

Radny spytał czy w najbliższej przyszłości sprawa jest możliwa do zmiany, czy są perspektywy by objąć 

systemem również młodzież szkół średnich. Ponadto skierował pytanie, które jest pokłosiem pisma 

Zarządu i wniosków mieszkańców do Zarządu Osiedla z propozycjami korekt dot. zmiany oświetlenia 

na ledowe na Osiedlu Grzybowym. Radny spytał czy jest szansa by dokonać pewnej rewizji działań. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok odnosząc się do kwestii oświetlenia wskazała, 

że analizowali go i odpowiedzą po merytorycznej analizie, porównawczej z tym co zgłaszają 

mieszkańcy a z tym co jest w wymogach prawnych oraz z tym co zostało uwzględnione przez 

projektanta w projekcie, według którego ta wymiana była realizowana.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że nie toczą się żadne prace nad projektem uchwały, 

która rozszerzyłaby grono osób do ładowania karty, do pomocy w tym zakresie. Dodał że nadal 

obowiązuje to tylko i wyłącznie dla dzieci w szkołach podstawowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak przypomniał, że taki wniosek był 

złożony przez Młodzieżową Radę Gminy Suchy Las, która walczyła o to. W kolejności poprosił 

o zabranie głosu Opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy Suchy Las Radną J. Radziędę.  

Radna J. Radzięda wskazała, że pozostają w kontakcie z Wójtem i p. D. Torbą.   

 

Sołtys Wsi Jelonek A. Bartkowiak zaprosił zebranych na Biesiadę Jelonkową z okazji 10 rocznicy 

powstania sołectwa, która odbędzie się dnia 2 września br. od godziny 15:00. Sołtys wskazał, 

że wydarzenie będzie miało charakter charytatywny na rzecz p. J. Stachowiaka. Poinformował, 

że o godzinie 18:00 odbędzie się licytacja kompletnej klimatyzacji, którą podarował główny sponsor 

z Suchego Lasu. Po części dla dzieci i ich opiekunów odbędzie się tradycyjna biesiada w ogrodzie przy 

ulicy Sosnowej 20 o godzinie 20:30.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak zaprosił zebranych na piknik rodzinny 

w Biedrusku, który odbędzie się dnia 2 września br. o godzinie 15:00.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman poinformował, że przed sesją 

przesłał do Zastępcy Wójta I. Ciok pytania by mogła przygotować się do odpowiedzi i prosi 

o przedłożenie odpowiedzi. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała o następujących sprawach: 

− oświetlenie na ulicy Świerkowej od ulicy Leśnej jest realizowane, 

− wpust deszczowy na ulicy Dworcowej przed główną krzyżówką w Zielątkowie jest zlecony 

do realizacji ZGK. Przewidywany termin to końcówka września po 25 września br. realizacja 

koncepcji, 

− Budowa ulicy Wichrowej – sytuacja jest nieco bardziej skomplikowana. Projekt sieci 

wodociągowej jest zrealizowany przez Aquanet i jest w posiadaniu gminy ale Aquanet 

wstrzymał wszystkie inwestycje w najbliższym czasie. Zastępca Wójta I. CIok wskazała, 

że przewidują spotkanie z Aquanetem dnia 8 września br., na którym będą negocjować 

co można a co nie można zrobić. Poinformowała, że Aquanet miał wykonać wodociąg a gmina 

miała w budżecie zaplanowaną inwestycję kanalizacyjną. Wskazała, że zaproponują 

Aquanetowi zamianę inwestycji, zatem gmina ze środków gminnych zrealizuje w pierwszej 

kolejności wodociąg, a kanalizacja będzie w zależności od tego co dalej ustalą. Dodała, że nie 

potrafi powiedzieć jak Aquanet podejdzie do propozycji. Zastępca Wójta I. Ciok wskazała, 

że jeśli zwiększą budżet to będą mogli zrealizować obie inwestycje choć zarówno do kanalizacji 

jak i do wodociągu są to dwa oddzielne wykopy ale za jednym bałaganem w drodze. 
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− monitoring i dwie niezałożone kamery w Zielątkowie – wskazała, że nie zostały objęte 

przetargiem dla etapu II – rozbudowy monitoringu. Dodała, że środki na nie nadal są. Wskazała, 

że był tam problem z podłączeniem, gdyż nie było światłowodu GCI. Poinformowała, że 

otrzymała szacunek kosztów na zaistnienie dwóch kamer, który zakłada 500.000,00 zł. Dodała, 

że szacunek był wykonywany na szybko, więc może nie być dokładny. Zastępca Wójta I. Ciok 

stwierdziła, że radni mają jakąś koncepcję innego rozwiązania i może trzeba by było się spotkać 

i poruszyć temat, być może na zebraniu wiejskim planowanym na 11 września br. Dodała, że 

taką informację otrzymała z GCI. Wyraziła opinię, że kwota 500.000,00 zł na podłączenie 

dwóch dodatkowych kamer wydaje się sporym wydatkiem.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman odnosząc się do inwestycji 

na ulicy Wichrowej wskazał, że kanalizacja sanitarna jest zbudowana do zbudowanych domów ale 

brakuje do nowej inwestycji. Dodał, że rozmawiał na ten temat z inwestorką i woda to jest sprawa 

priorytetowa. Odnosząc się do kamer zaprosił na zebranie 12 września. Dodał, że z prezesem 

Sosnowskim Radni rozmawiali o innych kwestiach m.in. powrotu do tematu budowy sieci internetowej 

w Zielątkowie, bo ta zbudowana przez INEA się do niczego nie nadaje przynajmniej w wymiarze 

rozbudowy.   

 

Radna J. Pągowska poruszyła kwestię przetargu na ulicę Kraterową. Wskazała, że I przetarg odbył się 

8 maja i niestety najtańszy oferent wycofał swoją ofertę. Radna wskazała, że na II przetarg mieszkańcy 

czekali do 13 lipca br. i stracono przez to dwa miesiące czasu a można było od razu ponowić przetarg. 

Radna dodała, że teraz usłyszeli, że są otwarte oferty i robiona jest weryfikacja ofert. Radna kalkulując 

wskazała, że jeżeli nawet przesunięto o 30 dni w związaniu umową to zaraz się skończą. Radna poprosiła 

o mailową informację na kiedy będzie przygotowana weryfikacja oferty. Dodała, że mieszkańcy cieszyli 

się z wyniku II przetargu, że uda się spiąć budżet a gmina prowadzi cały czas weryfikację oferty. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok poinformowała, że nie tyle jest to weryfikacja oferty 

co weryfikacja stosunkowo najniższej ceny w stosunku do pozostałych oferentów. 

Dodała, że wykonawca już został poproszony o wyjaśnienie, więc nie powie na kiedy jest termin ale 

przekaże informację mailową do kiedy został zobligowany, by na informację odpowiedzieć.  

 

Radna J. Pągowska poruszyła kwestię oświetlenia na ulicy Gajowej. Wskazała, że w terenie była firma 

zaznaczająca posadowienie nowych latarni na ulicy Gajowej, Krańcowej. Dodała, że jest to fragment 

ulicy, o którym zebrani zapomnieli, robiąc ulicę Gajową. Radna wskazała, że wyznaczone lampy są po 

drugiej stronie ulicy niż wcześniejszy ciąg latarni wzdłuż ulicy Krańcowej w związku z czym mieszanka 

z narożnika ulic Gajowej i Krańcowej skierowała do niej zapytanie czy jest szansa przenieść latarnie na 

drugą stronę. Radna stwierdziła, że projekt jest zapewne zrobiony ale jedna z nich będzie centralnie 

świeciła na jej taras. Radna spytała czy można zrewidować projekt. W kolejności Radna spytała o duży 

projekt Aquanetu w rejonie ulic Mokrej, Cichej i przyległych ulic, czy na spotkaniu dnia 8 września br. 

z Aquanetem, o którym wspomniała p. I. Ciok zebrani się czegoś więcej dowiedzą.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok wskazała, że nie potrafi odpowiedzieć w temacie lamp 

i odpowie drogą mailową na jakim etapie jest zadanie i dlaczego lampy zostały przeniesione na drugą 

stronę. W kwestii Aquanetu wskazała, że na spotkaniu mają w planie sporo tematów, a w tym ten 

poruszony przez Radną.  

 

Radna W. Prycińska przekazała podziękowania od Elżbiety i Czesława Langs z Tour De Pologne 

z Lang Team dla włodarzy gminy, Rady gminy, mieszkańców oraz wszystkich zaangażowanych, którzy 

pięknie przywitali kolarzy na trasie w gminie Suchy Las. Poinformowała, że wszyscy z ekipy Lang 

Team byli zachwyceni i prosili o złożenie podziękowań. 
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Ad. 19. Zamknięcie sesji (02:23:22*) 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny R. Banaszak 

zamknął LX sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 31 sierpnia 2023 r. o godz. 18:52. 

 

 

                   Sporządziła:      Przewodniczący Rady 

               Agata Lankiewicz                                   Gminy Suchy Las 

        Radosław Banaszak  

 

 

 

* Wskazane okresy czasowe odnoszą się do nagrania audio-video.  

 

 

 


